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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(FP) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 3 september 

2015. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 11 juni 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 11 juni 2015, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerades sammanträde den 26 juni 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade sammanträde den 26 juni 2015, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 10 juni och 25 juni 2015, 2 juli 2015 

samt 11 augusti 2015 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 10 juni och 25 juni 2015, 2 juli 2015 samt 

11 augusti 2015, som blivit vederbörligen justerat, anmäls och 

läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Anmälan av beslut fattade enligt delegation till och med den 5 

augusti 2015 från: 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

Beslut av nämndens ordförande den 6 juli 2015, dnr 4.2.4-

6393/2015, angående ansökan om medgivande att fullgöra 

skolplikten på annat sätt. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för juli 2015 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 8   

Rektorn och styrkedjan 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 000986/2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 juli 2015, dnr 1.6.1-6849/2015. 

 

Regeringen beslutade den 10 april 2014 att tillsätta en särskild 

utredare för att undersöka hur arbetssituationen för rektorer 

skulle kunna förändras för att förbättra elevresultaten i den 

svenska skolan.  

 

Utredaren når följande slutsatser: rektorernas utmaningar är att 

de har svårt att få tiden att räcka till, att veta hur de ska fördela 

densamma och hur de ska kunna prioritera det pedagogiska 

ledarskapet inom den givna tidsramen. Dessutom fallerar ofta 

den styrkedja som finns i de statliga styrdokumenten, vilket 

medför att rektor inte kan få det stöd hen behöver. I syfte att 

stärka styrkedjan föreslår utredaren ett flerårigt nationellt 

handlingsprogram för att stärka denna när det gäller skolans 

relation till de nationella målen. 

 

Förvaltningen anser att intentionerna i betänkandet är korrekta 

och anser att åtgärder behövs inom alla de områden utredaren 

har analyserat. Förvaltningen vill dock understryka att utifrån 

utredningens analys är inte olika utbildningsinsatser tillräckliga 

åtgärder för att förbättra arbetssituationen för rektorer och göra 

det möjligt för dem att prioritera det pedagogiska ledarskapet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med gymnasieavdelningen, avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning och avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brink m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Fler utbildningsinsatser för skolledare och för lärare är bra, 

liksom en mer formaliserad utbildning för nämndledamöter. 

Men för att öka varje rektors förutsättningar att axla sitt 

ledarskap måste både huvudmän och politiken våga prioritera. 

Skolan och skolpolitikerna måste motstå frestelsen att lägga 

alltför många uppdrag på skolan utöver det viktiga och lagstyrda 

kunskapsuppdraget för alla elever. Förvaltningarna måste både 

bli mer stödjande och samtidigt ha höga förväntningar på 

kvalitetsarbetet på varje skola. 

 

Både lagstiftaren och huvudmannen behöver aktivt se till att 

skolledare och lärare ges de bästa förutsättningarna att kunna 

fokusera på sitt kärnuppdrag; den bästa kunskapsskolan för alla 

eleverna. Det är vår förhoppning att rektorsrollen ska kunna 

renodlas vidare och att skolledarnas möjligheter till utveckling i 

yrket ska kunna stärkas. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från (M) och (FP). 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2015 

Sida 12 (54) 

2015-08-20 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 9   

Förslag till inriktningsbeslut gällande nybyggnation av 

skola på Stadshagsklippan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om nybyggnation av skola på 

Stadshagsklippan till en bedömd kostnad om ca 259,9 mnkr 

och med en tillkommande hyra, år ett om ca 18,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av förvaltningens förslag.  

3. Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att återkomma med 

förslag om genomförandebeslut.  

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2015, dnr 2.6.3-4752/2014. 

 

Exploateringsnämnden har beslutat att anvisa mark för ny skola 

inom fastigheten Stadshagen 1:5, vilken ingår i planarbetet för 

Stadshagen 1:1 m.fl. Gemensamt utredningsarbete för 

byggandet av en F-6-skola med 648 elever har bedrivits av 

SISAB och Utbildningsförvaltningen. I och med att 

elevprognoserna visar på ett växande elevunderlag föreslås en 

omställningsbar skola med maximal kapacitet om 702 elever. 

 

Ärendet gällande nybyggnation av skola på Stadshagsklippan 

har anmälts till kommunstyrelsens ekonomiutskott. Anmälan 

godkändes med förbehåll av ekonomiutskottet den 17 juni.  

 

Den begränsade ytan som planeras för skola och skolgård 

kommer att ställa stora krav på utformning av hemvister och 

skolgård. 

 

Den uppskattade totala investeringen beräknas uppgå till 259,9 

mnkr, med en årlig hyreskostnad om 18,8 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

i samverkan med grundskoleavdelningen. Fackliga 

huvudskyddsombud har medverkat. Även SISAB, 

stadsbyggnadskontoret, exploateringskontoret och trafikkontoret 

har bidragit med underlag. Andra inblandade aktörer är de som 

har angränsande fastigheter i den tre-dimensionella 

fastighetsbildningen. Dessa utgörs av Stockholmshem, 

Stockholm Parkering, SL och Idrottsförvaltningen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om nybyggnation av skola på 

Stadshagsklippan till en bedömd kostnad om ca 259,9 mnkr 

och med en tillkommande hyra, år ett om ca 18,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av förvaltningens förslag.  

3. Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att återkomma med 

förslag om genomförandebeslut.  

4. Beslutet justeras omedelbart 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Inriktningsförslag avseende ventilationsåtgärder, 

internevakuering, ombyggnad och 

tillgänglighetsanpassning av Johannes skola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

gällande ventilationsåtgärder, internevakuering, 

akustikåtgärder, ombyggnad av matsal och utökning av antal 

toaletter samt tillgänglighetsanpassning av Johannes skola 

till en hyresgenererande projektkostnad om 25,1 mnkr, med 

en årlig hyreshöjning på 1,42 mnkr. 

2. Utbildningsförvaltningen uppdrar åt 

utbildningsförvaltningen att återkomma med förslag till 

genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras ombedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 augusti 2015, dnr 2.6.3-10349/2014. 

 

I samband med att SISAB initierat ett ventilationsprojekt och 

stambyte genomför utbildningsförvaltningen en utökning av 

matsalsyta, tillskapande av toaletter i såväl hus A som B och 

hiss i B-huset. Detta möjliggör för skolan att tillfullo utnyttja 

den rumsliga kapaciteten. Även akustikåtgärder har projekterats 

inom projektet, liksom tillgänglighetsåtgärder till dagens 

standard. Under tiden för byggnation kommer skolan att 

internevakueras.  

 

I ventilationsprojektet önskar SISAB att 

utbildningsförvaltningen står för 32 % av kostnaden på grund av 

att ventilationssystemet dimensioneras upp. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB samt 

huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

gällande ventilationsåtgärder, internevakuering, 

akustikåtgärder, ombyggnad av matsal och utökning av antal 

toaletter samt tillgänglighetsanpassning av Johannes skola 

till en hyresgenererande projektkostnad om 25,1 mnkr, med 

en årlig hyreshöjning på 1,42 mnkr. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2015 

Sida 15 (54) 

2015-08-20 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

2. Utbildningsförvaltningen uppdrar åt 

utbildningsförvaltningen att återkomma med förslag till 

genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras ombedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Genomförandebeslut om ny skola i Årstadal, Sjöviksskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag att bygga en ny skola i Årstadal, 

Sjöviksskolan, till en total hyresgenererande projektkostnad 

om ca 453 mnkr med en hyra om ca 32,7 mnkr första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga en ny skola i 

Årstadal, Sjöviksskolan, till en total hyresgenererande 

projektkostnad om ca 453 mnkr med en hyra om ca 32,7 

mnkr första året. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juli 2015, dnr 13-324/801. 

 

I detta ärende föreslår utbildningsförvaltningen att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag avseende nybyggnation av grundskola i 

Årstadal. Förslaget innebär att den nya skolan initialt 

organiseras som F-6 och förbereds med tekniska installationer 

för en organisation med fyra paralleller F-9, med total kapacitet 

för 1 200 elever i tio hemvister. Den hyresgenererande 

projektkostnaden om 453 mnkr inklusive skolidrott medför en 

hyra om ca 32,7 mnkr första året. Skolan bedöms kunna stå klar 

till höstterminen 2019. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsförvaltning samt samordnande 

huvudskyddsombud. Samverkan har även förekommit med 

stadsbyggnadskontoret och idrottsförvaltningen. Samråd har 

genomförts med stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag att bygga en ny skola i Årstadal, 

Sjöviksskolan, till en total hyresgenererande projektkostnad 

om ca 453 mnkr med en hyra om ca 32,7 mnkr första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga en ny skola i 

Årstadal, Sjöviksskolan, till en total hyresgenererande 
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projektkostnad om ca 453 mnkr med en hyra om ca 32,7 

mnkr första året. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Genomförandebeslut för om- och tillbyggnad av 

Kämpetorpsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för om- och tillbyggnad av 

Kämpetorpsskolan, till en total hyresgenererande 

projektkostnad om ca 300,3 mnkr med en hyra om ca 26,7 

mnkr första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande för om- och tillbyggnad av 

Kämpetorpsskolan, till en total hyresgenererande 

projektkostnad om ca 300,3 mnkr med en hyra om ca 26,7 

mnkr första året. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juli 2015, dnr 12-324/7461. 

 

Kämpetorpsskolan har i utredningen ”Skolplanering för ett 

växande Stockholm” föreslagits få en utökad kapacitet. I det 

aktuella ärendet föreslås en om- och tillbyggnad för att skolan 

även ska inrymma högstadium. Skolan planeras för en 

organisation med tre paralleller F-6 och fem paralleller 7-9, med 

total kapacitet för 1 080 elever. En pågående detaljplaneprocess 

för Kämpetorps område omfattar, förutom skolan, en ny 11-

manna bollplan, en dubbel idrottshall och en ny förskola. 

 

Ombyggnaden gäller befintliga hus A och F. Tillbyggnaden 

förutsätter rivning av hus B och S, vilka ersätts av en ny 

byggnad i tre våningar mot skogen. Hus A byggs till med en ny 

byggnad i tre våningar fram till den planerade nya bollplanen. 

En ny köks- och matsalsbyggnad planeras som en fristående 

byggnad i två våningar. Hela Kämpetorpsskolan är utrymd till 

Solbergaskolan fram till dess att renovering och utbyggnad är 

klart 2018. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, Älvsjö 

stadsdelsförvaltning samt samordnande huvudskyddsombud. 

Samverkan har även förekommit med stadsbyggnadskontoret, 

idrottsförvaltningen och stadsmuseet. Samråd har genomförts 

med stadsledningskontoret. 

 

I samband med inriktningsärendet uppmanade ekonomiutskottet 

utbildningsnämnden att i samarbetet med SISAB försöka 
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reducera kostnaderna. Utbildningsnämnden uppmanades även 

att tillsammans med Älvsjö stadsdelsnämnd planera 

Kämpetorpsskolan flexibelt så att den i de inledande åren även 

kan användas som förskola. Ekonomiutskottet förordade också 

att utbildningsnämnden och idrottsnämnden samordnar skol- 

och idrottshallsprojekten tids- och verksamhetsmässigt för att 

vinna fördelar när det gäller konkurrens, process och kostnad. 

Denna samordning har genomförts inom ramen för 

detaljplanearbetet och Älvsjö stadsdelsförvaltning har beställt en 

ny förskola inom den nya detaljplanen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för om- och tillbyggnad av 

Kämpetorpsskolan, till en total hyresgenererande 

projektkostnad om ca 300,3 mnkr med en hyra om ca 26,7 

mnkr första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande för om- och tillbyggnad av 

Kämpetorpsskolan, till en total hyresgenererande 

projektkostnad om ca 300,3 mnkr med en hyra om ca 26,7 

mnkr första året. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2015 

Sida 20 (54) 

2015-08-20 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 13   

Revidering av urvalsgrunder inför skolvalet 2016 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

revidering av urvalsgrunder för skolval. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 augusti 2015, dnr 1.3.2-6378/2015. 

 

2010 infördes en e-tjänst för att förbättra vårdnadshavarnas 

möjligheter att göra ett aktivt val av skola. Drygt 7 000 

vårdnadshavare kunde använda e-tjänsten då. Sedan dess har 

antalet sökande till förskoleklass i stort sett fördubblats.   

 

Inför valet till höstterminen 2014 utvecklades tjänsten till att 

omfatta även val till årskurs 6 och 7. Till skolvalet 2015 

omfattades alla barn som sökte till förskoleklass och till åk 1-9 i 

grundskolan vilket var ca 93 500 barn.  

 

Under de år som e-tjänsten varit i gång har det visat sig att 

urvalsgrunderna gällande syskonförtur och skolpliktsbevakning 

behöver förändras samt att informationen till vårdnadshavare 

om detta behöver förtydligas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning samt med 

avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

revidering av urvalsgrunder för skolval. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP) och ledamoten Cecilia 

Brink (M) yrkade på återremiss samt framlade ett eget förslag 

till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden upptog först yrkandet om återremiss, bifall mot 

avslag och förklarade sig finna att nämnden avslagit yrkandet 

om återremiss. 
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Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brink m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att utbildningsnämnden beslutar att återremittera ärendet 

till förvaltningen. 

att genomföra en konsekvensanalys av de eventuella 

förändringarna. 

att därutöver anföra: 

 

När syskonförturen i Stockholms stad infördes år 2010 

utformades regeln i syfte att barn som skulle börja förskoleklass 

och som hade äldre syskon som skulle börja i årskurs 1 till och 

med 5 på en skola, skulle få förtur till den skolan förutsatt 

att detta inte inkräktade på alla elevers rätt till skolgång inom 

rimligt avstånd från hemmet. De förändringar som föreslås 

innebär bland annat en minskning av syskonförturen till att gälla 

till och med att det äldre syskonet går i årskurs 3. I dagsläget 

gäller den till att det äldre syskonet går i årskurs 5.  

 

Syskonförturen är viktig därför att det kan innebära en större 

trygghet för barn att få gå på samma skola som sina syskon, 

samtidigt som det underlättar för familjen att slippa skjutsa och 

hämta barnen vid flera olika skolor. Att de rödgrönrosa nu 

försämrar möjligheten till syskonförtur är därför beklagligt. 

 

När principen om relativ närhet införs som en del i 

urvalsgrunderna till skolvalet, samtidigt som 

skolpliktsbevakningsområdena tas bort, behöver förvaltningen 

säkerställa att förändringarna inte innebär negativa oförutsedda 

konsekvenser. 

 

Kommunens urvalsgrunder till skolvalet behöver vara stabila, 

välfungerande och väl kända av stockholmarna. Förändringar i 

regler får stora konsekvenser för ett stort antal enskilda och bör 

därför endast göras efter noggrann konsekvensanalys. I ärendet 

som förelagts nämnden saknas helt uppskattning av de 

föreslagna förändringarnas effekter och det är oklart hur många 

som berörs av förändringarna. Förvaltningen bör därmed få i 

uppdrag att noga se över vilka effekterna blir av en eventuell 

ändring av urvalsgrunderna. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från (M) och (FP). 
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§ 14   

Yttrande till förvaltningsrätten avseende utdömande av vite 

Yttrande till förvaltningsrätten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande) som yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 

12524-15, avdelning 31. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 augusti 2015, dnr 1.8.2-7217/2015. 

 

Arbetsmiljöverket förelade Stockholms stad vid vite om 

200 000 kr att vidta ett antal åtgärder avseende det systematiska 

arbetsmiljöarbetet vid Sturebyskolan. 

 

Arbetsmiljöverket har nu ansökt hos Förvaltningsrätten i 

Stockholm om utdömande av vite då Arbetsmiljöverket vid en 

uppföljande inspektion konstaterat att bristerna inte har 

åtgärdats fullt ut. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt utbildningsnämnden 

att yttra sig över Arbetsmiljöverkets ansökan. Förvaltningen kan 

konstatera att förvaltningen inte fullt ut uppfyllt 

Arbetsmiljöverkets föreläggande och föreslår att 

utbildningsnämnden ska medge Arbetsmiljöverkets ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med rektor vid Sturebyskolan och stadsledningskontorets 

juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1) som yttrande till 

Förvaltningsrätten i mål nr 12524-15, avdelning 31. 
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2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Partnerskap med forskningsinstitutet Ifous 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att teckna 

partnerskap med forskningsinstitutet Ifous.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 juli 2015, dnr 1.3.2-7999/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen föreslår utbildningsnämnden att ge 

förvaltningen i uppdrag att teckna partnerskap med 

forskningsinstitutet Ifous – innovation, forskning och utveckling 

i skola och förskola. Ifous avser att utveckla och stärka sin 

verksamhet i nära samverkan med skolhuvudmännen utifrån 

skolans behov genom att vara en plattform för skolhuvudmän 

och brobyggare till akademin. Arbetet ska bidra till ökad 

forskning, spridning och tillämpning av resultat och stöd till 

pågående utvecklingsinsatser inom det utbildningsvetenskapliga 

området. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att teckna 

partnerskap med forskningsinstitutet Ifous.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 16   

Yttrande över ansökning om godkännande som ny 

huvudman samt godkännande som huvudman för särskild 

variant vid den fristående gymnasieskolan Kulturama 

gymnasium Odenplan i Stockholms kommun från och med 

läsåret 2016/2017 

Svar på remiss från Skolinspektionen dnr. 32–2015:3447 och 

37–2015:1045 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

remissvar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justerats omdedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

22 juni 2015, dnr 1.6.1-6846/2015. 

 

Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat två 

ansökningar.  

 

1. Ansökan om godkännande som huvudman för en fristående 

skola - så kallat snabbspår – som ny huvudman för den 

redan befintliga fristående gymnasieskolan Kulturama 

Odenplan.  

2. Ansökan om godkännande som huvudman för särskild 

variant vid den fristående gymnasieskolan Kulturama 

Odenplan i Stockholms stad från och med läsåret 2016/2017. 

 

Förvaltningen bedömer att de två ansökningarna inte medför 

påtagligt negativa följder på lång sikt för skolväsendet i 

Stockholm. 

 
Ärendets beredning  

Detta ärende har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

remissvar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justerats omdedelbart 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Yttrande till Riksdagens ombudsmän (JO) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2015, dnr 1.4.2-6535/2015. 

 

JO har begärt att utbildningsnämnden ska yttra sig över en 

anmälan avseende utlämnade av allmän handling som 

privatpersonen FW begärt ut. Förvaltningens konstaterar att 

utbildningsnämnden har adekvata rutiner för utlämnade av 

allmän handling men att det i förevarande fall inte skett i 

enlighet med dessa rutiner. Förvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som yttrande 

till JO. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 18   

Sturebyskolan behöver byggas ut – inte rivas 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (FP), Cecilia Brinck (M) 

och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

285 juli 2015, dnr 1.1.3-3925/2015. 

 

Sturebyskolan har en paviljong med utgånget bygglov. I en 

skrivelse till utbildningsnämnden ställer från Lotta Edholm 

(FP), Cecilia Brinck (M) och Christian Carlsson (KD) frågan 

hur utbildnings-förvaltningen tänker agera för att en ny byggnad 

ska kunna ersätta den gamla.  

 

Förvaltningen har under våren arbetat med att identifiera 

verksamhetens behov för att skapa förutsättningar för en 

långsiktig planering, och förtroende inför kommande 

förbättringar av den fysiska miljön. Lösningsförslag ska 

presenteras för skolledning under hösten 2015. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för 

detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2015 

Sida 28 (54) 

2015-08-20 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att utbildningsförvaltningen får i uppdrag att tillsammans 

med övriga aktörer snarast sätta igång ett 

utbyggnadsprojekt av Sturebyskolan. 

att därutöver anföra: 

 

Sturebyskolan är i stort behov av en lösning för fler bra 

skolplatser. I svaret får vi veta att planeringen alltjämt pågår och 

att lösningsförslag ska presenteras för skolledningen under 

hösten 2015. Det är senare besked än vad vi tidigare fått och vi 

konstaterar att det från lösningsförslag till permanent lösning 

hinner gå ytterligare en tid.  

 

Sturebyskolan måste byggas ut permanent med bibehållen hög 

kvalitet för eleverna med hörselnedsättning liksom för de andra 

eleverna på skolan. I detta måste skolborgarrådet och den 

rödgrönrosa majoriteten nu engagera sig istället för att luta sig 

tillbaka. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från (M) och (FP). 
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§ 19   

Lärarsekreterare 

Svar på skrivelse från John Kåberg (C) 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutade att bordlägga ärendet. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 juli 2015, dnr 1.1.3-855/2015. 

 

John Kåberg (C) önskar att förvaltningen återkommer med 

information om konsekvenserna av att införa ett pilotprojekt 

med lärarsekreterare vars huvudsakliga uppgift blir att avlasta 

lärarna administrativt. Förvaltningen anser att det är 

problematiskt att peka ut specifika arbetsuppgifter som lärare 

ska lämna över till administrativ personal, att redan genomförda 

insatser ska utvärderas och att legitimationsreformens 

ikraftträdande kan leda till administrativ avlastning för 

legitimerade lärare. Med denna bakgrund anser förvaltningen att 

det i dagsläget saknas förutsättningar för ett pilotprojekt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bordläggning av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet 

med hans yrkande. 
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§ 20   

Genomför karriärtjänstreformen fullt ut i Stockholms stad 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (FP), Cecilia Brinck (M), 

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 juli 2015, dnr 1.1.3-6735/2015. 

 

Lotta Edholm (FP), Cecilia Brinck (M), John Kåberg (C) och 

Christian Carlsson (KD) föreslår i en skrivelse att antalet 

karriärtjänster bör utökas i enlighet med alliansens budget för att 

främja karriärmöjligheterna för lärare. Förvaltningen anser att 

nuvarande volymer i reformen i kombination med karriärsteget 

utvecklingslärare utgör en god struktur för att synliggöra staden 

som en god och attraktiv arbetsgivare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med för 

grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för 

detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att utbildningsförvaltningen får i uppdrag att införa 

ytterligare lokala karriärtjänster i enlighet i den 

utbyggnad som fanns i Alliansens budget. 

att därutöver anföra: 

 

Lärarbristen riskerar att slå hårt mot eleverna både nu och 

framöver, både på många håll i riket men också lokalt i 

Stockholm, särskilt i de ämneslärarinriktningar där antalet 

nyutexaminerade lärare är särskilt lågt och rekryteringsbehovet 

stort, som i matematik- och NO-ämnena.  

 

Stockholms stad behöver ta sitt ansvar för att fortsätta att stärka 

läraryrkets status. I det ingår att höja lönerna, stärka 

karriärvägarna och arbeta med den administrativa arbetsbördan 

så att varje lärare får så mycket tid som möjligt för att planera, 

genomföra och efterarbeta undervisningen för eleverna. 

 

Stockholm stad kan och bör genomföra förstelärarreformen fullt 

ut med lokal finansiering. Den rödgrönrosa majoriteten borde gå 

på vår linje och se till så att Stockholms stad har omkring 2200 

karriärtjänster 2018. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från (M) och (FP). 
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§ 21   

Åtgärder för att förbättra förskollärarsituationen i 

Stockholm 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000755/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 augusti 2015, dnr 1.6.1-6117/2015. 

 

I en skrivelse från M, FP, C och KD föreslås att 

stadsledningskontoret ska analysera 2015 års budget avseende 

barngruppernas storlek samt en utveckling och fördjupning av 

stadens strategi för kompetensförsörjning, kompetensutveckling 

och karriärvägar inom förskolan. 

 

Det finns statistik för barngruppernas storlek både för 

kommunala och fristående förskolor. Förvaltningen anser därför 

att det redan finns underlag för stadsledningskontoret att göra 

analyser av konsekvenserna av 2015 års budget. 

 

Sedan tidigare pågår ett arbete där stadsledningskontoret, 

stadsdelsförvaltningarna och utbildningsförvaltningen 

samarbetar för att ta fram strategier och metoder för 

kompetensförsörjning, kompetensutveckling och karriärvägar 

inom förskolan (KF budget 2014 och 2015). Uppdraget är att 

utveckla och fördjupa detta arbete. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet är framtaget inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för 

detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  ärendet omedelbart justeras. 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Under våren 2015 larmade flera stadsdelar i Stockholm om att 

man tvingades öka barngruppernas storlek och/eller minska 

personaltätheten som en konsekvens av en snålt tilltagen ram i 

den rödgrönrosa budgeten. I skrivelsen efterlyste vi en analys av 

hur stadsdelarnas beredskap att upprätthålla personaltätheten 

och barngruppernas storlek påverkades av 

budgetförutsättningarna. Vi konstaterar att för att undvika 

besparingar i stadsdelar som Hägersten-Liljeholmen har 

majoriteten nu istället valt att låta äldreomsorgen och 

socialtjänsten genomföra stora besparingar. Det är en trist 

konsekvens av att man inte förmått satsa tillräckligt mycket på 

förskolan. 

 

Stockholms universitet har ett högt söktryck till 

förskollärarprogrammet och hade i enlighet med Alliansens 

budget planerat för att expandera med ytterligare ett 130-tal 

platser under 2015, vilket minskades till 60 platser i och med 

regeringens vårändringsbudget. Minskningen rönte kritik från 

Socialdemokraterna i Stockholms stad. Finansborgarrådet bör 

fortsätta att agera för att påverka regeringen för fler 

utbildningsplatser för förskollärare och lärare i Stockholms stad, 

Sveriges mest expansiva region.  

 

Om Stockholms universitet inte ges möjlighet att bygga ut 

antalet platser kommer den regionala bristen på förskollärare 

sannolikt att öka ytterligare. Det innebär inte en bättre förskola, 

utan tvärtom sämre förutsättningar för en förskola med en 

pedagogik av hög kvalitet som är trygg för barnen och deras 

föräldrar. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från (M) och (FP). 
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§ 22   

Införandet av ett program mot hedersrelaterat våld 

Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr 106-647/2015 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 juni 2015, dnr 1.6.1-6245/2015. 

 

I en motion föreslår Lotta Edholm, Gulan Avci och Isabel 

Smedberg Palmqvist samtliga FP ett program mot 

hedersrelaterat våld införs och föreslår: 

- att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 

ta fram ett program för stadens arbete mot hedersrelaterat 

våld och förtryck. 

- att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 

ta fram ny statistik över förekomsten av hedersrelaterat våld 

och förtryck i Stockholms stad. 

 

Utbildningsförvaltningen ser dock inget behov av ett särskilt 

program utan hänvisar till befintliga styrdokument och former 

för samverkan. Aktuell och relevant statistik är ett viktigt 

verktyg. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för 

detta. 

 

 

 
Beslutsgång 
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Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  ärendet omedelbart justeras. 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Det finns i Stockholm barn som föds och fostras in i värderingar 

som helt strider mot svensk lagstiftning. Hederskulturen skördar 

liv och förvägrar flickor och pojkar, kvinnor och män friheten 

att fritt få utforma sina liv. 

 

Vi anser att arbetet mot hedersrelaterat våld bör ges ökad 

prioritet, i synnerhet i ljuset av en utveckling i vissa stadsdelar 

där patriarkala och förtryckande normer verkar vara i färd med 

att slå djupare rötter. Då bör samtliga berörda nämnder ges 

förutsättningar att genomföra ett riktat arbete genom 

framtagandet av ett program för stadens arbete mot 

hedersrelaterat våld och förtryck. Generella policies är bra, men 

måste kopplas till tydliga initiativ med tillförlitlig och aktuell 

statistik som grund. 

 

Som motionärerna anför skulle ett särskilt program mot 

hedersrelaterat våld markera att Stockholms stad anser att 

kampen mot hedersvåld är prioriterad. Arbetet mot 

hedersrelaterat våld ställer dessutom särskilda krav på kunskap 

och erfarenhet och kan inte omedelbart sorteras in under 

exempelvis arbetet mot våld i nära relationer. 

 

Det regionala kunskapscentrumet Origo spelar en oerhört viktig 

roll för samverkan mellan olika aktörer, för att sprida kunskap 

till personer som möter ungdomar i riskzonen och inte minst för 

att hjälpa de ungdomar som hör av sig. Det är viktigt att Origo 

får de resurser och den långsiktighet som krävs. Men även om 

Origo spelar en självklar roll i det fortsatta arbetet så kan inte 

dess verksamhet ersätta ett sammanhållet program som tydligt 

fördelar ansvaret för olika insatser mellan de olika inblandade 

aktörerna. Det är viktigt att det sker en systematisk inventering 

av vilka åtgärder som behövs och vem som ansvarar för dem. 

 

Till sist är, som motionärerna anför, tillförlitlig och uppdaterad 

statistik helt avgörande för att vi ska veta att de insatser som 

görs har effekt. Vi konstaterar att sådan saknas efter den 

undersökning som gjordes 2009. Det är dags att ta fram en 

förnyad undersökning över hur många flickor och pojkar, 
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kvinnor och män som lever utsatta för hedersrelaterat våld och 

förtryck. 

 
Ersättaryttrande  

Jenny Sandsten (Fi) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Som utbildningsförvaltningen påpekar i sitt svar har Stockholm 

inrättat ett råd med tillhörande kansli för mänskliga rättigheter 

och demokratiutveckling som ska ta fram statistik, rapporter och 

utbildningar i syfte att förbättra stadens arbete med att tillgodose 

alla invånare deras mänskliga rättigheter. Vi vill ta ett 

helhetsgrepp om dessa frågor och låta dem genomsyra alla 

stadens verksamheter. 

 

Ambitionen när det gäller mänskliga rättigheter, anti-

diskriminering och frihet från våld och förtryck är högre än 

någonsin i staden. Det märks inte minst i budgeten och 

inriktningsmålen för staden. Jämställdhet nämns 53 gånger i 

nuvarande budget jämfört med 5 gånger innan maktskiftet. 

Diskriminering nämns 48 gånger jämfört med två gånger i den 

tidigare budgeten. Ett demokratiskt hållbart Stockholm är ett av 

fyra inriktningsmål. 

 

Det nya politiska språket betyder också ny politik. Nya 

satsningar och ett nytt sätt att se på staden. Stödet till 

kvinnojourerna har exempelvis fördubblats och vi har avsatt 

ytterligare stöd till förebyggande insatser. Skolan får stöd i sitt 

arbete med att förankra respekten för alla människors lika värde.  

 

Våld och förtryck i hederns namn är ett brott mot individens 

mänskliga rättigheter. Det är bra att många partier engagerar sig 

i frågan. Tillsammans måste vi se till att alla kvinnor, barn och 

unga som utsätts för våld och förtryck i hederns namn får sina 

mänskliga rättigheter tillgodosedda. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från (M) och (FP). 
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§ 23   

År 2016 ska firas som ett frihetsår för yttrande- och 

tryckfrihet 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-460/2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 juni 2015, dnr 1.6.1–6967/2015. 

 

Hanna Gerdes, Rasmus Jonlund och Anne-Lie Elfvén (samtliga 

FP) föreslår i en motion att år 2016 ska firas som ett yttrande- 

och tryckfrihetsår. Detta med anledning av att det är 250 år 

sedan Tryckfrihetsförordningen och offentlighetsprincipen 

infördes i Sverige.  

 

Utbildningsförvaltningen delar motionärernas uppfattning att 

Tryckfrihetsförordningen och offentlighetsprincipen är viktiga 

grundbultar i en demokrati och ställer sig bakom förslaget. 

Ett sätt att värna demokratiska rättigheter är att väva in dem i 

utbildningssystemet. Det ligger följaktligen i skolans uppdrag 

att förvalta och undervisa om rättigheter såsom yttrandefrihet, 

tryckfrihet och offentlighetsprincipen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 24   

Pysslingen förskolor och skolor AB ./. Stockholms stad 

genom dess utbildningsnämnd (nämnden) 

Yttrande till förvaltningsrätten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande) som yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 

13482-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 juni 2015, dnr 1.8.1-7103/2015. 

 

Den 8 maj 2015 avslog utbildningsnämnden 

(delegationsordning punkt101) ansökan från Pysslingen 

Förskolor och Skolor AB, org.nr. 556035-4309 om att 

permanent få utöka platsantalet med 7 platser från 100 till 107 

platser från och med den 26 mars 2015 på adress Drivhusvägen 

24, 120 48 Enskede Gård. Ansökan avslogs med hänvisning till 

att lokalerna med ansökt antal platser inte hade den storlek och 

ändamålsenlighet som behövdes för att syftet med utbildningen 

skulle kunna uppfyllas och att lokalerna inte kunde tillgodose 

barnens behov av en trygg omsorg i en god miljö. 

 

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

Förvaltningsrätten i Stockholm har den 8 juli 2015, i mål nr 

13482-15, avdelning 33, förelagt utbildningsnämnden att yttra 

sig över inlämnat överklagande.  

 

Förvaltningen bedömer att de nya uppgifterna som inkommit 

tillsammans med överklagandet inte påverkar den bedömning 

som gjordes i beslutet från den 8 maj 2015 och att detta därför 

ska kvarstå oförändrat. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1) som yttrande till 

Förvaltningsrätten i mål nr 13482-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 25   

Futuraskolan AB ./. Stockholms stad genom dess 

utbildningsnämnd (nämnden) 

Yttrande till förvaltningsrätten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande) som yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 

13515-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 augusti 2015, dnr 1.8.1-7208/2015. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 17 juni 2011 ett tillsynsbeslut 

där Futuraskolan AB ålades att åtgärda de brister som 

uppmärksammats i huvudmannens förskola på Warfvinges väg. 

Tillsynsbeslutet fattades med hänvisning till genomförd 

tillsynsinspektion den 23 februari 2011. Den 23 april 2013 

fattade nämnden ett nytt tillsynsbeslut efter en uppföljande 

tillsynsinspektion den 8 november 2012. Beslutet omfattade 

förelägganden avseende systematiskt kvalitetsarbete, barnens 

möjlighet till att lära sig, utveckla och använda det svenska 

språket samt andelen förskollärare. 

 

Den 19 juni 2014 fattade nämnden ett tillsynsbeslut efter 

uppföljande tillsynsinspektioner den 4, 5 och 6 februari 2014.  

 

Den 11 juni 2015 fattade nämnden ett tillsynsbeslut om 

föreläggande förenat med vite. Detta beslut är en uppföljning av 

tillsynsbeslutet från den 19 juni 2014 (dnr 11-453/4144). 

Beslutet om föreläggande förenat med vite fattades med 

anledning av att huvudmannen inte i tillräcklig omfattning 

åtgärdat bristerna. 

 

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

Förvaltningsrätten i Stockholm har den 8 juli 2015, i mål nr 

13515-15, avdelning 33, förelagt utbildningsnämnden att yttra 

sig över inlämnat överklagande. 

 

Förvaltningen bedömer att de nya uppgifterna som inkommit 

tillsammans med överklagandet inte påverkar den bedömning 
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som gjordes i beslutet från den 11 juni 2015 och att detta därför 

ska kvarstå oförändrat. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1) som yttrande till 

Förvaltningsrätten i mål nr 13515-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 26   

Futuraskolan AB ./. Stockholms stad genom dess 

utbildningsnämnd (nämnden) 

Yttrande till förvaltningsrätten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande) som yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 

13518-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 augusti 2015, dnr 1.8.1-7209/2015. 

 

Nämnden fattade den 20 april 2012 ett tillsynsbeslut där 

huvudmannen förelades att åtgärda de brister som 

uppmärksammats i huvudmannens förskola på Brunbärsvägen. 

Tillsynsbeslutet fattades med hänvisning till genomförd 

tillsynsinspektion den 29 november 2011. Den 23 april 2013 

fattade nämnden ett nytt tillsynsbeslut efter en uppföljande 

tillsyn den 8 november 2012. Beslutet omfattade förelägganden 

avseende personalomsättningen, barns möjlighet att lära sig, 

utveckla och använda det svenska språket, andelen förskollärare 

samt en anmärkning avseende det systematiska kvalitetsarbetet. 

Vidare avstod nämnden från ingripande avseende den 

pedagogiska miljön och bristen om registerutdrag avskrevs.  

 

Den 19 juni 2014 fattade nämnden ett tillsynsbeslut efter 

uppföljande tillsyn den 11, 12 och 13 februari 2014.  

 

Den 11 juni 2015 fattade nämnden ett tillsynsbeslut om 

föreläggande förenat med vite. Detta beslut är en uppföljning av 

tillsynsbeslutet från den 19 juni 2014 (dnr 12-453/1829). 

Beslutet om föreläggande förenat med vite fattades med 

anledning av att huvudmannen inte i tillräcklig omfattning 

åtgärdat bristerna. 

 

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

Förvaltningsrätten i Stockholm har den 8 juli 2015, i mål nr 

13518-15, avdelning 33, förelagt utbildningsnämnden att yttra 

sig över inlämnat överklagande.  
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Förvaltningen bedömer att de nya uppgifterna som inkommit 

tillsammans med överklagandet inte påverkar den bedömning 

som gjordes i beslutet från den 11 juni 2015 och att detta därför 

ska kvarstå oförändrat. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande) som yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 

13518-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 27   

Futuraskolan AB ./. Stockholms stad genom dess 

utbildningsnämnd (nämnden) 

Yttrande till förvaltningsrätten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande) som yttrande till Förvaltningsrätten i mål nr 

13519-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 augusti 2015, dnr 1.8.1-7210/2015. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 17 juni 2011 ett tillsynsbeslut 

där huvudmannen ålades att åtgärda de brister som 

uppmärksammats i huvudmannens förskola på Brahegatan. 

Tillsynsbeslutet fattades med hänvisning till genomförd 

tillsynsinspektion den 24 februari 2011. Den 22 maj 2013 

fattade nämnden ett nytt tillsynsbeslut efter en uppföljande 

tillsynsinspektion den 8 november 2012. Beslutet omfattade 

förelägganden avseende andelen förskollärare och en 

anmärkning avseende systematiskt kvalitetsarbete.  

 

Den 19 juni 2014 fattade nämnden ett tillsynsbeslut efter 

uppföljande tillsynsinspektion den 18 februari 2014.  

 

Den 11 juni 2015 fattade nämnden ett tillsynsbeslut om 

föreläggande förenat med vite. Detta beslut är en uppföljning av 

tillsynsbeslutet från den 19 juni 2014 (dnr 11-453/4143). 

Beslutet om föreläggande förenat med vite fattades med 

anledning av att huvudmannen inte i tillräcklig omfattning 

åtgärdat bristerna. 

 

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

Förvaltningsrätten i Stockholm har den 8 juli 2015, i mål nr 

13519-15, avdelning 33, förelagt utbildningsnämnden att yttra 

sig över inlämnat överklagande.  

 

Förvaltningen bedömer att de nya uppgifterna som inkommit 

tillsammans med överklagandet inte påverkar den bedömning 
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som gjordes i beslutet från den 11 juni 2015 och att detta därför 

ska kvarstå oförändrat. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (Bilaga 1) som yttrande till 

Förvaltningsrätten i mål nr 13519-15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 28   

Ansökan om utdömande av vite 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

VH1 ska förpliktas att utge vite om 500 kr per skoldag för 

perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skolpliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 23 oktober 2014 inte följts.  

 

VH2 ska förpliktas att utge vite om 500 kr per skoldag för 

perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skolpliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 23 oktober 2014 inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2015, dnr 4.2.2-7291/2015. 

 

VH1 och VH2 är vårdnadshavare till XX. Sedan läsåret 

2007/2008 har de hållit barnet hemma från undervisning i 

skolan. Vårdnadshavarna har tidigare fått avslag på ansökan om 

tillstånd att undervisa sina barn i hemmet. Frågan har slutligen 

avgjorts i Högsta förvaltningsdomstolen under 2013. Den 23 

oktober 2014 beslutade utbildningsnämnden att på nytt 

förelägga vårdnadshavarna att vid vite tillse att XX fullgör 

skolplikten. Beslutet överklagades men domstolen avslog 

överklagandet. Vårdnadshavarna fortsätter att hålla barnet 

hemma. Utbildningsförvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden ska ansöka hos förvaltningsrätten om 

utdömande av vitet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

VH1 ska förpliktas att utge vite om 500 kr per skoldag för 

perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skolpliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 23 oktober 2014 inte följts.  

 

VH2 ska förpliktas att utge vite om 500 kr per skoldag för 

perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skolpliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 23 oktober 2014 inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 29   

Ansökan om utdömande av vite 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

VH1 ska förpliktas att utge vite om 165 kr per skoldag och barn 

för perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skopliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 27 november 2014 inte följts.  

 

VH2 ska förpliktas att utge vite om 165 kr per skoldag och barn 

för perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skopliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 27 november 2014 inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2015, dnr 4.2.2-7293/2015. 

 

VH1och VH2 är vårdnadshavare till XX, YY och ZZ. Barnen 

har aldrig varit i skolan. Vårdnadshavarna har tidigare fått 

avslag på ansökan om tillstånd att undervisa XX i hemmet. Den 

27 november 2014 beslutade utbildningsnämnden att på nytt 

förelägga vårdnadshavarna att vid vite tillse att barnen fullgör 

skolplikten. Vårdnadshavarna har överklagat beslutet och 

fortsatt att hålla barnen hemma. Överklagandet har avslagits av 

domstolen men vårdnadshavarna har på nytt överklagat domen 

till kammarrätten. Utbildningsnämnden har tidigare, i två 

omgångar, ansökt om vitets utdömande för de perioder som 

barnen inte varit i skolan (8 december 2014 – 13 maj 2015). Så 

snart vitesföreläggandet vunnit laga kraft kommer vitena 

sannolikt att dömas ut. Utbildningsförvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden nu ska ansöka hos förvaltningsrätten om 

utdömande av vitet för den perioden av förläggandet som nu 

ytterligare förflutit (18 maj 2015 – 10 juni 2015). 

 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

VH1 ska förpliktas att utge vite om 165 kr per skoldag och barn 

för perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skopliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 27 november 2014 inte följts.  

 

VH2 ska förpliktas att utge vite om 165 kr per skoldag och barn 

för perioden mellan 18 maj 2015 – 10 juni 2015 (18 skopliktiga 

kalenderdagar) med anledning av att utbildningsnämndens 

föreläggande från den 27 november 2014 inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 30   

Föreläggande vid vite att fullgöra skolplikten 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att XX, från och 

med den måndag som inträffar dagen efter det VH1 tagit del 

av detta beslut, infinner sig på sklan varje skoldag under 

läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för fullgörande av 

skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 1 000 kr per skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, som 

styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att XX, från och 

med den måndag som inträffar dagen efter det att VH2 tagit 

del av detta beslut, infinner sig på skolan varje skoldag 

under läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för 

fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktigas att utge ett vite 

om 1 000 kr per skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, som 

styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.  

 

3. ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol. 

 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2015, dnr 4.2.2-7292/2015. 

 

VH1 och VH2, vårdnadshavare till ZZ och XX, har hållit sina 

barn hemma från skolan sedan läsåret 2007/2008. Numera är det 

endast XX som är skolpliktig. Senast under läsåret 2014/2015 

beslutade utbildningsnämnden att förelägga vårdnadshavarna att 

vid vite tillse att XX fullgör skolplikten. Trots detta kommer XX 

inte till skolan. Vitesförläggandet har överklagats av 

vårdnadshavarna men har avslagits och kommer sannolikt snart 

att dömas ut. 

 

Förvaltningens anser att vårdnadshavarna även inför läsåret 

2015/2016 ska förläggas vid vite att tillse att XX fullgör 

skolplikten. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att XX, från och 

med den måndag som inträffar dagen efter det att VH1 tagit 

del av detta beslut, infinner sig på skolan varje skoldag 

under läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för 

fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 1 000 kr per skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, som 

styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att XX, från och 

med den måndag som inträffar dagen efter det VH2 tagit del 

av detta beslut, infinner sig på skolan varje skoldag under 

läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för fullgörande av 

skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktigas att utge ett vite 

om 1 000 kr per skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, som 

styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.  

 

3. ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol. 

 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 31   

Föreläggande vid vite att fullgöra skolplikten  

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att XX, YY och 

ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter det 

att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan varje 

skoldag under läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för 

fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att XX, YY och 

ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter det 

att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan varje 

skoldag under läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för 

fullgörande av skolplikten. 

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktigas att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite. 

 

3. ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol. 

 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2015, dnr 4.2.2-7294/2015. 

 

Vårdnadshavarna  håller sina barn hemma från skolan på grund 

av religiös och filosofisk övertygelse.  

Senast under läsåret 2014/2015 beslutade utbildningsnämnden 

att förelägga vårdnadshavarna att vid vite tillse att deras barn 

fullgör skolplikten. Trots detta kommer barnen inte till skolan. 

Vitesförläggandet har överklagats av vårdnadshavarna men har 

avslagits och kommer sannolikt snart att dömas ut.  

 

Förvaltningen anser att vårdnadshavarna även inför läsåret 

2015/2016 ska förläggas vid vite att tillse att deras barn fullgör 

skolplikten. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att XX, YY och 

ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter det 

att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan varje 

skoldag under läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för 

fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att XX, YY och 

ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter det 

att VH2 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan varje 

skoldag under läsåret 2015/2016 vid skoldagens början för 

fullgörande av skolplikten. 

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktigas att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite. 

 

3. ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol. 

 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 32   

Övriga frågor 

Förvaltningen informerade om nämndens kommande 

sammanträde den 21 september. 

 

Förvaltningen redovisade resultaten för årskurs 9. 


